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در انتظار دوومیدانی کاران۷ سال حبس 
یکشــنبه خبری عجیــب و جنجالی 
کــره  جنوبــی منتشــر  در رســانه های 
رســانه های  در  بلافاصلــه  کــه  شــد 
داخلی هــم بازتاب پیدا کرد. براســاس 
روزنامــه در  منتشر شــده  گــزارش 
«Korea Daily»، ســه ورزشــکار و یک 
مربی ایرانی شــرکت کننده در مسابقات 
قهرمانی دوومیدانی آســیا ۲۰۲۵ که در 
شــهر گومی برگزار  شد، توسط پلیس به 
اتهام تجاوز جنســی به یــک زن کره ای 
حدودا ۲۰ ساله دستگیر شدند. در حالی که 
ابهاماتی درباره این خبر وجود داشــت، 
یکشنبه شــب فدراســیون دوومیدانــی 
بیانیه ای کوتاه روی خروجی سایت خود 
قرار داد و به این ترتیب اصل اتفاق تأیید 
شــد. فدراسیون دوومیدانی در این بیانیه 
نوشت: « بر اســاس گزارش های واصله، 
سه نفر از اعضای تیم ملی مرتکب رفتار 
ناشایستی در حاشیه مسابقات قهرمانی 
آســیا شــده اند. فدراســیون دوومیدانی 
ضمــن ابراز تأســف و عذرخواهی بابت 
این اتفــاق، از نخســتین لحظات پس از 
اطلاع، بررســی موضوع را بــا دقت در 
دستور کار قرار داده است. با افراد خاطی 
برخورد انضباطــی صورت می گیرد ». در 
این شــرایط، احمد دنیامالی، وزیر ورزش 
و جوانــان، به معــاون ورزش قهرمانی 
و حرفــه ای و رئیــس مرکــز حراســت 
وزارتخانه دستور داد موضوع را با جدیت 
پیگیــری کرده و گزارشــی دقیق از ابعاد 
مختلف این اتفاق ارائه کنند. وزیر ورزش 
اظهار کرد: «رفتار ورزشــکاران تیم های 
ملی بایــد الگویی برای جوانان کشــور 
باشد و هیچ گونه تخطی از چارچوب های 
اخلاقــی و انضباطــی قابــل اغمــاض 
نیســت ». ماجرا به همین موارد خلاصه 
نشد و دیروز پایگاه کره ای «Nate» ابعاد 
جدیدی از اتفاق را گزارش داد و نوشــت 
 یک ورزشکار تیم  ملی دوومیدانی ایران، 
یک زن کره ای حدودا بیست و چند ســاله 
را بــه خوابــگاه خود کشــاند و وقتی او 
وارد اتاق شــد، یــک ورزشــکار ایرانی و 
یــک مربی که پنهان شــده بودند، با هم 
بــه او حمله کردند. قربانی پس از اینکه 
توسط این ســه مرد مورد تجاوز جنسی 
قرار گرفت، موضوع را به پلیس گزارش 
داد و همــه مظنونان در محل دســتگیر 
شدند. بئوم سی کیم، وکیل شرکت دالیان 
(شــرکت حقوقی که وکالت پرونده این 
قربانی را به دســت گرفته است)، گفت: 
«این حادثه یک پرونده جدی تجاوز و آزار 
جنسی اســت که در جریان یک مسابقه 
ورزشــی بین المللــی رخ داده اســت. 
عامــلان نمی توانند صرفا بــه این دلیل 
که تبعه خارجی هســتند، از مســئولیت 
قانونی شانه خالی کنند ». شرکت حقوقی 
دالیان با انتشــار بیانیه ای اعلام کرد: «به 
 طور خــاص، این پرونده مشــمول جرم 
تجاوز جنســی ویژه طبق ماده چهار بند 
یک قانون ویژه مجازات جرائم جنســی 
اســت و حکم آن می تواند هفت سال یا 
بیشــتر  یا حتی تا حبس ابد باشــد. حتی 
اگر جرم در حین شــرکت در یک مسابقه 
بین المللــی رخ داده باشــد، دادگاه های 
جمهوری کــره طبیعتا طبق ماده ســه 
(صلاحیت رســیدگی به جرائم داخلی) 
قانون آیین دادرســی کیفری، صلاحیت 

رسیدگی دارند ».

سیدورف به تهران آمد و قراردادش را امضا کرد
کلارنس سیدورف، مشــاور ورزشی مدیرعامل 
باشــگاه اســتقلال، دیروز با اســتقبال رسمی 
مدیران این باشــگاه وارد تهران شد. این بازیکن 
افســانه ای هلندی که ســابقه درخشــانی در 
تیم هایی مانند رئال مادرید، آث میلان و آژاکس 
دارد، بــرای آغــاز همکاری رســمی خــود با 
اســتقلال به ایران آمد. مراسم معارفه ســیدورف و امضای قرارداد او عصر 
دیروز در هتل اســپیناس پالاس تهران برگزار شــد. بر اســاس اعلام باشــگاه 
استقلال، ســیدورف در سمت مشاور مدیرعامل، مســئولیت های کلیدی در 
حوزه های فنی، انتخاب ســرمربی و برنامه ریزی بلندمــدت  بر عهده خواهد 
داشــت. همچنین گفته شده  او در انتخاب سرمربی جدید استقلال نیز نقش 
محوری ایفا خواهد کرد. گرچه انتقــادات و ابهاماتی درباره نوع همکاری و 
سطح تأثیرگذاری سیدورف در شرایط فعلی باشگاه های ایران وجود دارد، اما 
این همکاری به  عنوان یکی از بزرگ ترین انتقال های مدیریتی در تاریخ فوتبال 
ایران شناخته می شــود و انتظار می رود سیدورف با تجربه بین المللی خود، 

تحولاتی ساختاری در باشگاه استقلال ایجاد کند.

عضو شورای شهر تهران در فدراسیون فوتبال
رئیس فدراسیون فوتبال احکام جدیدی برای تصدی مسئولیت کمیته ها 
و دپارتمان های مختلف این فدراســیون صادر کرد. احکام صادرشــده جدید 
از ســوی مهدی تاج برای تغییرات در چند کمیته این فدراســیون اســت که 
بر اســاس آن، رئیس فدراســیون فوتبال ضمن تقدیر از زحمات امیر محتشم 
در تصدی ریاســت کمیتــه فوتبال ســاحلی، محمد آخونــدی را به  عنوان 
سرپرست این کمیته منصوب کرد. آخوندی عضو پیشین هیئت مدیره باشگاه 
پرسپولیس و عضو فعلی شورای شهر تهران است. همچنین احسان اصولی 
از ریاســت کمیته فوتسال کنار گذاشته  و احسان کامیانی به  عنوان سرپرست 
کمیته فوتســال منصوب شــد. از ســویی مهدی تاج ضمن تقدیر از زحمات 
مجیــد جلالی در تصدی ریاســت کمیته فنی و توســعه و مدیر توســعه و 
پیشــرفت فوتبال ایران، علی تارقلی زاده را به  عنوان مدیر توسعه و پیشرفت 

فوتبال کشور منصوب کرد.

مخالفت استقلال با درخواست نجومی آقاسی
مذاکرات اســتقلال با عارف آقاسی، بازیکن سابق خود، به بن بست خورد. 
آقاسی فصل گذشــته با تراکتور قهرمان لیگ برتر شــد و گفته می شود رقم 
بســیار بالایی از اســتقلال درخواســت کرده که مورد موافقت مسئولان این 
باشگاه قرار نگرفته اســت. البته برخی منابع اعلام کرده اند  باشگاه استقلال 
رقمی معقول در مقایسه با درخواست آقاسی به این بازیکن پیشنهاد کرده و 

منتظر پاسخ مدافع فصل گذشته تراکتور است.

دبیر: بی انضباطی یعنی پایان مسیر

علیرضا دبیر در نخســتین روز از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان در 
خانه کشــتی شــهید هادی حضور یافت. رئیس فدراسیون کشتی خطاب به 
ملی پوشــان گفت: «اردوهای آماده سازی شــما برای قهرمانی آسیا و جهان 
از چند ماه پیش شــروع شــده و هم اکنون مراحل نهایــی را طی می کنید. از 
این زمان محدود نهایت اســتفاده را ببرید. ســطح جوانان به رده بزرگسالان 
متصل اســت و بایــد از حالا به فکر طــلای جهان و المپیک باشــید ». او با 
اشــاره به کاهش ســن قهرمانی در دنیا افزود: «بیشــتر مدال آوران المپیک 
قبل از ۲۰ ســالگی درخشیدند. کســی که در جوانان موفق باشد، می تواند در 
بزرگسالان هم بدرخشد. قهرمان شدن فقط تمرین نمی خواهد؛ باید حرفه ای 
زندگی کنید. تمرکز، خواب، تغذیه و اخلاق همه مهم هســتند. کشــتی گیری 
که انضباط نداشــته باشــد، دوام نمی آورد ». علیرضا دبیر با تأکید بر رعایت 
اصول اخلاقی گفت: «بی انضباطی یعنی پایان مسیر. کشتی گیران بزرگ ایران 
همیشــه با احترام و نظم به جایی رســیدند. کشــتی ایران افتخار این کشور 
است. فدراســیون همه امکانات را فراهم می کند، اما شما باید با جان و دل 

بجنگید. برای پرچم ایران هیچ وقت کم نگذارید ».

چهارمین برد متوالی تیم ملی والیبال در کاوا
مرحله دوم چهارمین دوره مســابقات والیبال لیگ ملت های آســیای مرکزی از 
دیروز در شــهر فرغانه ازبکســتان آغاز شد و با شــش دیدار به مدت دو روز پیگیری 
خواهد شــد. تیم ملی «ب» والیبال ایران در نخســتین دیدار خود در این مرحله به 
مصاف قزاقســتان رفت و با شکســت ۳ بر صفر این تیم بــه چهارمین برد متوالی 
خود در این رقابت ها دســت یافت. شــاگردان پیمان اکبری در سه ست متوالی و با 
امتیازهــای ۲۵ بــر ۱۵، ۳۰ بــر ۲۸ و ۲۵ بر ۱۵ قزاق ها را شکســت دادند تا امروز به 
مصاف پاکســتان بروند. نکته جالب اینکه هدایت تیم ملی والیبال پاکستان بر عهده 

رحمان محمدی راد است.

سوژه ماجرای تسابولوف با موسکائف برای کشتی ایران تکرار می شود؟خبر

برزگر: درست نیست رقیب را به اردوی خود بیاوریم

واکنش قلعه نویی به غیبت ترابی و تأکید بر شایستگی جوانان:
بازیکنانی دعوت می شوند که به افکار تاکتیکی ما بخورند

پرافتخارترین سرمربی کشتی آزاد ایران می گوید در کشتی 
دنیا حریــف را نمی آورند بــه اردوی خود و اصــولا این کار 
غلط اســت، چون آنها نقاط ضعف کشتی ما را برمی دارند. 
ماجرا از این قرار اســت که سایت فدراسیون کشتی چند روز  
پیش خبــری مبنی بر حضور موســکائف و یارانش در خانه 
کشــتی روی خروجی خود قرار داد و گزارش تصویری نیز از 
اردوی مشترک تیم های ایران و مجارستان منتشر شد. این در 
شرایطی اســت که اسماعیل موسکائف در این سال ها رقیب 
نزدیک رحمان عموزاد بوده که با کشــتی  گیر مازندرانی برد و 
باخت داشته است. رحمان عموزاد یکی از کشتی گیرانی بود 
که خیلی زود حضورش را در مسابقات جهانی زاگرب قطعی 
کرد. موســکائف البته در این مدت، بیشتر در ۷۰ کیلوگرم در 

تورنمنت ها شرکت کرده و حتی اگر بنا داشته 
باشد که در این وزن هم در مسابقات جهانی 
۲۰۲۵ شــرکت کنــد، باز هــم گزینه هایی که 
شــانس شــرکت در این وزن در رقابت های 
جهانــی را دارند، جزء دعوتی های اردوی تیم 

ملی هستند.
اساســا ایــن ســؤال مطرح اســت که آیا 
داشــتن اردوی مشــترک با حریفان مستقیم ، 
چیزی به کشــتی ما اضافه می کنــد یا اینکه 
به ضرر ماســت؟ در عیــن حال کــه باید از 
این موضوع خوشــحال باشیم که با مدیریت 
علیرضــا دبیــر، خانه های کشــتی به کمپ 
تیم های ملی تبدیل شده که قابلیت برگزاری 
اردوی مشــترک با تیم های خــوب و مدعی 
جهــان را دارد و می تواند میزبان خوبی برای 
کشــتی گیران شــاخص خارجی باشــد. سال 

۲۰۲۳، ختیگ تســابولوف میهمان ویژه اردوی تیم ملی ایران 
بود. او با ملی پوشان ایران تمرین می کرد و ازهمین رو، ارتباط 
خوبی هم با کادر فنی تیم ملی گرفته بود. آن روز ها صحبت 
از این بود که حتی کشتی گیر وزن پایین تر هم او را در تمرینات 
زمین می زند و این طور برداشــت می شــد که ملی پوش ۷۴ 
کیلوگــرم ایران، بیش از تســابولوف، بایــد در جهانی ۲۰۲۳ 
بلگراد به فکر رقابت با کایل دِیک و زائور ســیداکوف باشــد، 
اما این اتفاق نیفتاد و در حالی که یکی از سکو ها برای امامی 
کنار گذاشــته شــده بود، او هم یک طرفه مغلوب سیداکوف 
شد و هم به تســابولوف باخت و برخی از کارشناسان، دلیل 
باخت او به کشــتی گیر روســی الاصل تیم ملی صربستان را 
تمرینات مشــترک آن دو با هم و شــناخت بســیار زیادی که 

تســابولوف نســبت به کشــتی امامی پیدا کرده بود، عنوان 
کردند. ازاین رو حضور موســکائف در اردوی تیم ملی ایران، 
تداعی  کننده اتفاق سال ۲۰۲۳ است و در همین راستا نظرات 
منصور برزگر، پرافتخارترین سرمربی کشتی ایران که سال های 
ســال هدایت آزادکاران را در رقابت های المپیک و جهانی بر 
عهده داشــته و یکی از موجه  ترین چهره های تاریخ کشــتی 
ایران است، جویا شدیم. منصور برزگر به سؤال های خبرنگار 
«شــرق» درباره مــواردی چون اردوی مشــترک با مجارها و 
تغییر وزن کامران قاسم پور پاسخ داد که در ادامه می خوانید.

منصورخان، اخیرا موســکائف با مجارستانی ها در اردوی   �
مشــترک با تیم ملی ایران بوده و آیا این بــه لحاظ فنی کار 
درستی است که ما با رقبای مســتقیم کشتی گیران مان اردو 

داشته باشیم؟
بــه طور کلی دنیا نمی آید حریف را با کشــتی گیر خودش 
تمرین دهد، این کار اصولا اشتباه است. اگر حریف باهوش تر 
باشد نقطه ضعف ما را می گیرد. امروز برای این کار، آنالیزور 
دارند و حریف را براســاس فیلم کشتی هایش آنالیز می کنند. 
این عقیده من اســت. ما اگــر کورتانیدزه را بردیم نرفتیم با او 
تمرین کنیم یــا علیرضا رضایی که حریف مغولش را برد، به 
خاطر تمرین کردن با رقیب نبود، بلکه روی فیلم کشــتی های 
آنها کار کردیم. به نظر من که چندان درست نیست رقیب را 

به اردوی خود بیاوریم، چون این به نفع آنهاست و می توانند 
روی نقاط ضعف ما کار کنند.

خصوصا اینکه ما تجربه تســابولوف را داریم که تصور بر   �
این بود چون حتی امیرمحمد یزدانی که آن وقت کشــتی گیر 
۷۰ کیلو بود، او را زمین می زد، یونس امامی در جهانی کشتی 

سختی مقابل حریف روسی الاصل ندارد.
در تمریــن که پوئــن نمی دهند، برد و باخــت آنجا ملاک 
نیســت. حالا حریف پشت ســر هم زمین بخورد، کلی نکته 

برای مسابقه اصلی یاد می گیرد.
درباره وزن ۸۶ کیلوگرم و کامران قاســم پور هم ســؤالی   �

داشتم. قاسم پور در حالی صاحب دوبنده تیم ملی آزاد در این 
وزن شد که تا اینجای کار و با توجه به اینکه سال ها بود در ۹۲ 
کیلو کشتی می گرفت، سر وزن مبارزه نکرده و 
کشتی انتخابی اش با ابوالفضل رحمانی هم با 

سه کیلوگرم ارفاق وزنی برگزار شد.
چــون مــن در اردو نیســتم و در جریان 
نمی دانــم  نگرفتــم،  قــرار  برنامه هایشــان 
وضعیت به چه شکل است. چیزی از شرایط 
وزنی کامران قاسم پور نمی دانم که بخواهم 

در این مورد حرف بزنم.
چیزی که کاملا مشــخص شد، با توجه به   �

دیالوگی که در برنامه زنــده تلویزیونی اتفاق 
بازگشت  به  کامران قاســم پور تمایلی  افتاد، 
به ۸۶ کیلوگرم نداشــت، اما به خاطر شرایط 
تیمی، او را به ایــن وزن بردند. اینکه درباره 
وزن کشــتی گیر، به این شــکل تصمیم گیری 

شود، کار درستی است؟
من بودم این کار را نمی کردم.

تیم را برای قهرمانی جهان می چینند. تصور بر این است   �
که نه روس ها امسال شــرایط جالبی دارند -در عین حال که 
همچنان امتیاز تیمی شان محاسبه نمی شود- و نه آمریکایی ها 
و برخی پیش بینی شان این است که ما قهرمان جهان خواهیم 

شد. نظر شما چیست؟
با تیم ملی روســیه که مســابقه دادیم (لیــگ پادوبنی) 
زیاد جالب نبودند، می ماند آمریــکا که خب تغییرات زیادی 
داشــتند. البته آمریکا و روســیه بیشــتر روی المپیک ها کار 
می کنند و خیلی به مســابقات جهانی اهمیت نمی دهند. در 
واقع مدال های جهانی خیلی برای شان مهم نیست  برعکس 
ما. همین ژاپن که کشــتی اش از کشــتی ما ضعیف تر است، 

مدال طلای المپیکش بیشتر از ماست.

پس از پشــت سر گذاشتن چند مرحله اردوی آماده سازی و 
اعلام فهرســت نهایی از ســوی کادر فنی، ملی پوشان از دیروز 
اردوی شــبانه روزی خــود را آغــاز کردند. امیــر قلعه نویی در 
حاشــیه تمرین تیم ملی پیش از اعزام بــه قطر گفت: «برنامه 
آماده سازی در این اردو کمی سخت بود. با توجه به فاصله لیگ 
که بیست و پنجم تمام شد، نه می توانستیم بازیکنان را رها کنیم 
و نه به اردو بیاوریم؛ چراکه ۲۵ روزه می شد. به همین خاطر سه 
گروه بازیکن را دعوت کردیم که برنامه بسیار خوبی بود و منتج 
به لیست نهایی شــد. بازیکنان جوان و کسانی که الان نیستند 
بســیار خوب بودند و ما را به جوانان امیــدوار کردند. امیدوارم 
در لیگی که منتج به جام جهانی می شود شرایط جوانان بسیار 
خوب باشد. یقینا در لیگ بعدی باید کارایی بهتری داشته باشند 

تا در برنامه های تیم ملی قرار بگیرند». ســرمربی تیم ملی فوتبال درباره غیبت مهدی ترابی در اردو 
هم صحبــت کرد: «با احترام به همه بازیکنانی که در لیگ زحمت می کشــند، من حق دارم درباره 
بازیکنانی که در اردو هســتند صحبت کنم. بازیکنان خیلی شایسته ای داریم که خیلی ما را امیدوار 
کردند. این دو بازی (برابر قطر و کره  شــمالی) برای ما در ســیدبندی و رنکینگ برای اهمیت زیادی 
دارد. هرکسی که شایسته باشد و بهترین در زمان خودش باشد انتخاب می شود. در تیم ملی به غیر از 
دو پست دفاع وسط و دروازه بان در بقیه پست ها نمی توانیم بیشتر از دو بازیکن انتخاب کنیم. مهدی 
هاشم نژاد خیلی خوب بود اما در پستش بازیکنان خیلی خوبی بودند. برخی جاها شاید اشتباه کنیم 

اما بازیکنانی را انتخاب می کنیم که به افکار تاکتیکی ما بخورند».
قلعه نویی با بیان اینکه «کادر فنی به دنبال بازی با تیم های مطرح دنیاست»، 
تأکید کرد: «از این نوع بازی ها اســتقبال می کنیم. باید شرایط را هم ببینیم. دوست 
ندارم راجع به  جزئیات صحبت کنم. دوســت داریم با تیم های خوب بازی کنیم تا 
عیار تیم ملی مشــخص شــود. در تمرین صبح خیلی به بازیکنان بابت انگیزه در 
این دو بازی تأکید کردم. این بازی ها ملاک ما برای بازی های بعدی اســت. بازی با 
قطر باعث می شــود بازیکنانمان را برای سال آینده در نظر بگیریم. اگر بازیکنی در 
این دو بازی شــرایط خوبی نداشته باشد، شــاید برای بازی های بعدی هم شرایط 
خوبی نداشــته باشد». او به سؤالی درباره انتظاراتش از مسئولان برای حمایت از 

تیم ملی، چنین پاسخ داد: «جزئیات را نباید باز کنیم. کادر فنی 
یک خواســته ای دارد و براساس آن نیز برنامه داده است. هی 
بگوییم مشکلاتی داریم و راه فرار برای خودمان بگذاریم خوب 
نیست و من از این دست مربیان نیستم. ارتباطات بین المللی 
ما شاید مثل ۱۰ ســال قبل خوب نباشد. از سوی دیگر مسائل 
مالی نیز هســت. مثلا تیم های بزرگ چهار یا پنج میلیون دلار 
برای بازی تدارکاتی می خواهند که تأمین آن دشــوار اســت. 
مسئولان دولت یا مجلس می خواهند بهترین شرایط را برای 
تیم ملی فراهم کنند. درســت اســت که ما با مشــکلاتی که 
داشتیم به جام جهانی صعود کردیم. مثلا هیچ وقت در ادوار 
جام جهانی این نبوده که چند بازی میزبان نباشیم. توقع داریم 
وقتی این کار بزرگ را انجام داده ایم به تیم ملی توجه شــود. 
برخی می گویند صعود ما به جام جهانی کار آسانی بوده اما یک سؤال دارم: قبل از فیفا دی چند 
تیم صعودشان در آسیا به جام جهانی مسجل شده است؟ پس سخت است دیگر. فقط تکلیف دو 
تیم ایران و ژاپن در آسیا مشخص شده است. ژاپن اصلا مشکلات ما را نداشت. صعود یک مرحله 
از کار ماســت که خیلی با سختی انجام شد». گفتنی اســت  بازیکنان از ساعت ۱۱ دیروز با حضور 
در مجموعــه تمرینی پِک و پس از صحبت هــای ابتدایی امیر قلعه نویی، تمرین نوبت صبح خود 
را برگزار کردند که شــامل حرکات کششــی، نرم دوی و تمرینات قدرتی و تمرین با وزنه بود. تمرین 

صبحگاهی حدود ۵۰ دقیقه به طول انجامید.
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